
95 (3) 
2020

\\\    Region 
– WKD zwiększa limity 
pasażerów s. 4

\\\    Pruszków 
– Krok w stronę  
budowy drogi s. 6

\\\    Brwinów 
– Brwinów zyskał 
dostęp do morza s. 4

\\\    Powiat pruszkowski 
– Za integralnością 
Mazowsza s. 4

\\\    Milanówek 
– Za burmistrzem,  
z przygodami s. 2

P R U S Z K Ó W \\\ P I A S T Ó W \\\ B R W I N Ó W \\\ M I C H A Ł O W I C E \\\ N A D A R Z Y N \\\ R A S Z Y N

G R O D Z I S K  M A Z O W I E C K I  \\\ B A R A N Ó W  \\\ J A K T O R Ó W  \\\ P O D K O W A  L E Ś N A  \\\ M I L A N Ó W E K  \\\ Ż A B I A  W O L A

BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATÓW GRODZISKIEGO I PRUSZKOWSKIEGO 

2 WRZEŚNIA 2020

ISSN 2545-3440

czytaj str. 8

2 miliony złotych 
na szpital

Obwodnica z umową

Szpital wykazał ujemny wynik finansowy w wysokości ponad 10 mln zł

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Władze Grodziska podpisały  
z wykonawcą umowę  
na budowę obwodnicy miasta. 
Nowa droga powinna powstać 
do końca 2022 r.   

P rzetarg na budowę zachodniej 
obwodnicy Grodziska ogłoszono 

wiosną. W postępowaniu zgłosiło się 
7 firm. Zgodnie z przewidywaniami, 
zwycięzcą została pruszkowska firma 
Strabag, która złożyła najtańszą ofertę, 
opiewającą na nieco ponad 145,5 mln 
zł. Wiosną marszałek Adam Struzik 
poinformował, że inwestycja otrzyma 
dofinansowanie w wysokości blisko 
80% kosztów.

Licząca niecałe 7,5 km długości 
obwodnica będzie przebiegać w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 579 od węzła 
Grodzisk Mazowiecki na A2. Za strefą 

przemysłową, w Chlebni, droga będzie 
odbijać na zachód, omijając granice 
miasta. Następnie poprowadzi przez 
Wólkę Grodziską, Kozery i Kozerki, a 

następnie Kałęczyn, gdzie połączy się 
ze starym przebiegiem DW579. Pro-
jekt zakłada budowę ciągów pieszych  
i skrzyżowań. 

Obwodnica Grodziska będzie miała 7,5 km długości

\\\ PRUSZKÓW
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\\\ PRUSZKÓW  

Podczas ostatniej sesji 
pruszkowscy radni pochylili się 
nad sprawozdaniem  
z wykonania budżetu  
za 2019 rok i raportem o stanie 
gminy. Prezydent Pruszkowa 
Paweł Makuch nie otrzymał 
wotum zaufania.

Nadszedł czas podsumowań i oce-
ny działań samorządowców za 

poprzedni rok. Prezydent Makuch, za-
chęcając mieszkańców do zapoznania 
się z raportem o stanie gminy, podkre-
ślał dobry stan finansów. – Rok 2019 
możemy uznać za rok sukcesów, co 
zostało potwierdzone pozytywną opi-
nią z wykonania budżetu za rok 2019 

przez skład orzekający Regionalnej 
Izby Obrachunkowej uchwałą z dnia 
24 kwietnia 2020 roku. Jest to bardzo 
ważny dokument, dla miasta i dla mnie 
potwierdzający dobrą kondycję finan-
sową miasta – mówił prezydent Paweł 
Makuch. – W planach budżetowych na 
rok 2019 planowana była spłata kredy-
tu w wysokości 5 mln zł. Udało nam się 
spłacić kredyt w wysokości ponad 11 
mln zł. Deficyt planowany był na pozio-
mie ponad 67 mln zł. Wykonany został 
w wysokości 22 milionów. Także spa-

dek deficytu naszego miasta nastąpił 
w kwocie ponad 48 mln zł. Planowane 
dochody na poziomie 6,5 mln zł, zostały 
osiągnięte w wysokości ponad 16,5 mln  

złotych. Gospodarowaliśmy w roku 
2019 na tyle umiejętnie, że z planowa-
nego kredytu prawie 73 mln zł, zaciąg-
nęliśmy kwotę 35 mln zł – przedstawiał.

Podczas sesji tyle optymizmu już 
nie było. Radni nie udzielili wotum za-
ufania prezydentowi Pawłowi Maku-
chowi. 8 było „za”, zaś 13 „przeciw”. Taka 
sytuacja ma miejsce drugi rok z rzędu,  
a więc rada ma prawo przyjąć uchwałę 
w sprawie odwołania prezydenta.

Co do absolutorium z wykonania 
budżetu, tu sprawa wygląda inaczej.  
8 radnych było „za”, 13 wstrzymało się 
od głosu.

Artur Szpuda

Prezydent 
bez wotum zaufania

Paweł Makuch nie uzyskał wotum drugi rok z rzędu. To daje podstawy  
do odwołania włodarza ze stanowiska
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\\\ MILANÓWEK  

Milanowscy radni udzielili 
Piotrowi Remiszewskiemu 
wotum zaufania. Zdania były 
jednak mocno podzielone,  
a samo głosowanie utrudniły 
problemy techniczne.  

M iędzy burmistrzem i Radą Mia-
sta iskrzy od początku kadencji. 

Część radnych zarzuca Piotrowi Remi-
szewskiemu arogancję i traktowanie 
miasta jak prywatny folwark. Burmistrz 
z kolei oskarża opozycję o rzucanie kłód 
pod nogi i blokowanie rozwoju miasta. 
W tej atmosferze wzajemnej niechęci 
odbyła się w miniony czwartek sesja 
absolutoryjna. 

W pierwszej części posiedzenia 
omawiano raport o stanie gminy. Bur-
mistrz przedstawił krótkie podsumo-
wanie raportu, po czym przystąpiono 

do dyskusji. Debata – czy może powin-
niśmy użyć tu słowa kłótnia – trwała 
blisko 4 godziny. W tym czasie nie za-
brakło wzajemnych inwektyw i osobi-
stych wycieczek. Obie strony atakowały 
się zaciekle, chyba niepomne faktu, że 
sesja jest transmitowana. – Czy przed-
stawiciele Milanówka nie potrafią roz-
mawiać bez obrzucania się błotem? Ten 
poziom dyskusji poraża! – komentowała 
transmisję na żywo jedna z mieszkanek 
miasta. W tak naładowanej atmosferze 
przystąpiono do głosowania. Szybko 
jednak okazało się, że i to nie będzie ta-
kie proste. W piętnastoosobowej radzie 
7 głosów było za udzieleniem wotum 
zaufania burmistrzowi, również 7 było 
przeciw, zaś piętnasta radna, Bożena 
Osiadacz, nie zagłosowała, ponieważ... 
zabrakło prądu. Problemy techniczne 
stały się zaczynem kolejnej dyskusji. 
Przewodniczący Rady Kamil Bialik 
zwrócił się o pomoc w ustaleniu dal-

szego postępowania do przysłuchującej 
się sesji radczyni prawnej. Ta orzekła, że 
należy skontaktować się z radną Osia-
dacz i sprawdzić, czy ma możliwość od-
dania głosu. Opinia prawniczki wzbu-
dziła sprzeciw części radnych, którzy 
stwierdzili, że taki wynik głosowania 
jest równoznaczny z nieudzieleniem 
wotum zaufania. Wreszcie do dysku-
sji włączyła się sama zainteresowana, 
której udało się wreszcie połączyć. Po 
krótkiej przerwie pojawił się wniosek 
o reasumpcję głosowania, który uda-
ło się przeforsować. Ostatecznie Piotr 
Remiszewski uzyskał wotum zaufania 
stosunkiem głosów 8:7. 

W dalszej części sesji przyjęto spra-
wozdanie budżetowe za 2019 r. Tu już 
obyło się bez dodatkowych dyskusji i 
udzielono absolutorium. Po głosowa-
niach Remiszewski podziękował wspie-
rającej go części radnych za pozytywną 
ocenę jego pracy i zielone światło do 
dalszych działań. 

Udzielenie wotum zaufania burmi-
strzowi Milanówka było kluczową decy-
zją. W ubiegłym roku Remiszewski nie 
otrzymał dobrej oceny ze strony rad-
nych. W świetle obowiązujących prze-
pisów, nieudzielenie wotum zaufania 
włodarzowi drugi rok z rzędu byłoby 
równoznaczne z wszczęciem procedury 
odwołującej go ze stanowiska. 

Warto również przypomnieć, że w 
czerwcu odbyło się referendum w spra-
wie odwołania Piotra Remiszewskiego. 
W związku ze zbyt niską frekwencją 
głosowanie było nieważne. 

Karolina Hofman

Za burmistrzem, z przygodami 
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Udzielenie wotum zaufania burmistrzowi było kluczową decyzją

Co do absolutorium  
z wykonania budżetu 

sprawa wygląda inaczej, 
8 radnych było „za”,  
13 wstrzymało się  

od głosu

\\\ POSZUKIWANY ROBERT ŚWIERCZ  
Pruszkowscy kryminalni poszukują 42-letniego Roberta Świercza. Za mężczyzną wydano  
list gończy.  
Mężczyzna poszukiwany jest na podstawie listu gończego  wydanego  przez Prokuraturę Krajową  
w Rzeszowie w celu tymczasowego aresztowania na okres 30 dni za udział w zorganizowanej grupie 
przestępczej (art. 258 §3 kodeksu karnego). Dla funkcjonariuszy ważna jest każda informacja dotycząca 
ściganego mężczyzny i jego obecnego miejsca pobytu. Policjanci zwracają się z prośbą do wszystkich, 
którzy znają miejsce pobytu poszukiwanego o kontakt  z KPP w Pruszkowie pod numerem telefonu 
(22) 758-60-81 do 85, telefonem alarmowym 112  lub z najbliższą jednostką policji. Informacje można 
także przekazywać za pośrednictwem poczty elektronicznej na adres oficer.prasowy.pruszkow@ksp.policja.gov.pl. Policjanci 
ostrzegają, że za ukrywanie poszukiwanego lub pomaganie mu w ucieczce grozi kara do 5 lat pozbawienia wolności. Jednocześnie 
funkcjonariusze zapewniają pełną anonimowość osoby informującej.

\\\ POWIAT NA SYGNALE 
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\\\ PRUSZKÓW  

Samodzielny Publiczny Zespół 
Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Pruszkowie zakończył rok 
2019 ujemnym wynikiem 
finansowym. Radni powiatu 
pruszkowskiego zdecydowali  
o przyznaniu placówce  
2 milionów złotych.  

R olą szpitali jest niesienie pomocy 
osobom chorym. Placówki funk-

cjonują jednak w określonej rzeczywi-
stości, w której istotną rolę odgrywają 
finanse. Podczas ostatniej sesji radni 
powiatu pruszkowskiego mieli okazję 
zapoznać się ze sprawozdaniem finan-
sowym szpitala za rok 2019. Dane nie 
napawają optymizmem. Pruszkowski 
szpital na Wrzesinie za rok obrotowy 
2019 wykazał ujemny wynik w wyso-
kości ponad 10 milionów złotych, w 
tym koszt amortyzacji ponad 2,3 mln 
zł. Strata netto wynosi blisko 7,8 mln 
zł. Placówka nie ma możliwości jej po-
krycia.

W takiej sytuacji podmiot tworzący, 
w tym przypadku powiat pruszkowski, 
zobowiązany jest pokryć stratę finan-
sową. Zgodnie z ustawą, nie może być 
to kwota wyższa niż suma straty netto 

i kosztów amortyzacji. Powiat prusz-
kowski podjął decyzję o przeznaczeniu 
2 mln zł na pokrycie ujemnego wyniku 
finansowego SPZ ZOZ w Pruszkowie. 
Dzięki temu placówka będzie mogła 
funkcjonować w niezmienionej formie 
organizacyjno-prawnej. – Mamy na-
dzieję i będziemy wspólnie realizowali 
pewne kroki w 2020 roku, żeby tę stra-
tę zmniejszać i doprowadzać powoli 
szpital do punktu równowagi – mówiła 
Elżbieta Makulska-Gertruda, dyrektor 
SPZ ZOZ.

Za pokryciem straty netto szpitala 
głosowało 25 radnych. Warto przypo-
mnieć, że w ubiegłym roku powiat prze-
znaczył blisko 2,5 mln zł na pokrycie 
straty finansowej szpitala.

\\\   Trwa rozbudowa
Do końca września 2021 ma zakoń-

czyć się inwestycja związana z rozbu-
dową szpitala na Wrzesinie. Obecnie 
na terenie trwają prace budowlane. 
Placówka zyska pawilon D, w którym 
znajdą się m.in. blok operacyjny, blok 
porodowy czy zakład diagnostyki obra-
zowej. Inwestycja obejmuje również 
zakup wyposażenia i wymianę węzła 
cieplnego.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

2 miliony złotych 
na szpital

Planowane są również trzy ronda: na 
przecięciu z ul. Logistyczną w strefie 
przemysłowej, ul. Orlicz-Dreszera w 
Kozerach oraz z ul. Radziejowicką w 
Kałęczynie. Inwestycja przewiduje rów-
nież budowę trzech mostów nad drogą 
gruntową w pobliżu węzła autostrady 
A2, rzeką Mrowną oraz szlakiem kole-
jowym. W trakcie prac trzeba będzie 
również przenieść istniejącą infrastruk-
turę podziemną. 

– To największa inwestycja drogo-
wa, jaką realizujemy na Mazowszu. W 
sumie w tym roku na drogi w regionie 
przeznaczyliśmy 460 mln zł. Chciałbym, 
aby prace przebiegały sprawnie i szyb-
ko, bo wiem doskonale, jak bardzo ta 
trasa jest oczekiwana przez mieszkań-
ców – mówi marszałek Adam Struzik. 
Zadowolenie z inwestycji wyraził rów-
nież burmistrz Grodziska Grzegorz Be-
nedykciński. – Budowa obwodnicy jest 
warunkiem dalszego rozwoju Grodziska 
Mazowieckiego. Bez niej mielibyśmy 
problem ze „sprowadzaniem” do nas 
kolejnych firm, które w Grodzisku in-
westują, a także nowych mieszkańców. 

Jedni i drudzy są nadzieją na przyszłość, 
a zablokowane korkami miasto po pro-
stu odstrasza. Teraz to się zmieni, dla-
tego ośmielę się stwierdzić, że jest to 
najważniejszy dzień dla Grodziska Ma-
zowieckiego od czasów uruchomienia 
u nas Kolei Warszawsko-Wiedeńskiej 
– mówi włodarz.

Zgodnie z umową Strabag ma 27 
miesięcy na realizację robót. Prace po-
winny więc dobiec końca pod koniec 
2022 r. Zdecydowana większość kosz-
tów, bo aż 116 mln zł, zostanie pokryta 
ze środków unijnych. 

Karolina Hofman

Obwodnica z umową

Wykonawcą została firma Strabag, która powinna zrealizować prace w ciągu 
27 miesięcy 
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CZY WIECIE, ŻE...
Najstarszą placówką medyczną w Pruszkowie jest otwarty w 1891 r. szpital w Tworkach. W 1904 r.  

otwarto szpital dla kolejarzy przy ul. Warsztatowej. Rok później otwarto prywatną klinikę psychiatryczną,  
która w latach 60. została znacjonalizowana i przekształcona w obecny szpital na Wrzesinie.   dokończenie ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI  

Propozycja podziału 
województwa mazowieckiego 
wzbudziła szeroką dyskusją. 
Rada Powiatu Pruszkowskiego 
opowiedziała się  
za zachowaniem integralności 
Mazowsza.  

P od koniec lipca pojawił się temat 
wyodrębnienia Warszawy i jej 

przyległości z województwa mazowie-
ckiego. Planowany podział Mazowsza 
wzbudził wiele kontrowersji. Marszałek 
województwa Adam Struzik uznał go za 
nieracjonalny i szkodliwy. Wiele osób 
zwraca uwagę, że działanie ma charak-
ter stricte polityczny.

Temat podziału Mazowsza pojawił 
się podczas ostatniej sesji Rady Powiatu 
Pruszkowskiego, podczas której przed-
stawiono stanowisko w sprawie za-
chowania integralności województwa. 
Za zachowaniem status quo, zdaniem 
samorządowców, przemawiają skutki, 
które może wywołać planowana zmia-
na. Podział Mazowsza wiąże się m.in. z 
powstaniem rozległych obszarów biedy 
na terenie nowego województwa mazo-
wieckiego i niewielkich obszarów za-
możności. W uzasadnieniu do stanowi-
ska wskazano również na konieczność 
ustanowienia podwójnej administracji 
samorządowej i rządowej szczebla 
regionalnego, co znacznie zwiększy 
wydatki na ten cel. Zdaniem radnych 
powiatu pruszkowskiego, podział wy-
woła również ogromne zamieszczanie 

instytucjonalne i własnościowe, co 
przełoży się na opóźnienia m.in. w wy-
korzystywaniu środków unijnych. Ko-
lejny argument dotyczy zaprzepaszcze-
nia dorobku samorządu województwa 
mazowieckiego oraz zniknięcia z mapy 
Europy regionu, który postrzegany jest 
jako silny i rozwijający się wyjątkowo 
dynamicznie. Wskazano również, że 
podział można doprowadzić do braku 
środków, które dotychczas pochodziły 
z dochodów z metropolii warszawskiej 
na utrzymanie dróg, szpitali czy insty-
tucji kultury. Ponadto, zwrócono uwagę 
na przerwanie ciągłości dokumentów 
strategicznych i planistycznych, a także 
konieczność ponownych negocjacji z 
Komisją Europejską regionalnych pro-
gramów operacyjnych.

Rada Powiatu uważa, że sprawa 
powinna zostać poddana konsulta-
cjom. – Poza mieszkańcami Mazowsza 
i samorządami, stanowisko w ramach 
konsultacji powinny wyrazić także zlo-
kalizowane w regionie instytucje pub-
liczne i prywatne, podmioty gospodar-

cze, podmioty sektora nauki, instytucje 
otoczenia biznesu, organizacje pozarzą-
dowe oraz inni zainteresowani. Wszyscy 
interesariusze lokalnych i regionalnych 
strategii, programów, planów i bieżą-
cych działań samorządów powinni 
mieć możliwość wypowiedzenia się w 
tak istotnej sprawie, jaką jest podział 
województwa, który pociągnie za sobą 
głęboko niekorzystne skutku w sferze 
ich funkcjonowania, a mieszkańcom 
regionu przyniesie znaczne obniżenie 
poziomu życia – napisano w uzasad-
nieniu stanowiska podpisanym przez 
starostę Krzysztofa Rymuzę.

Projekt przedstawiony podczas 
sesji wzbudził dyskusję. Część rad-
nych wskazywała, że nie został nale-
życie przygotowany i jest działaniem 
politycznym. Z kolei inni wskazywali 
na konieczność wyrażenia sprzeciwu 
wobec podziału Mazowsza. Ostatecznie 
17 radnych głosowało „za” przyjęciem 
uchwały, sześć osób przeciw, zaś trzy 
wstrzymały się od głosu.

Artur Szpuda

Za integralnością Mazowsza

Projekt przedstawiony podczas sesji wzbudził dyskusję
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\\\ PRUSZKÓW  

4 września o godz. 19.00  
w centrum handlowym 
Nowa Stacja w Pruszkowie 
odbędzie się wernisaż wystawy 
„Lokalne Macierzyństwo”, 
którą przygotował autor 
projektu „Pruszkowiak” Maciej 
Bochnowski.  

H istorie ludzkie często poruszają, 
są inspirujące i dają do myślenia. 

Projekt „Pruszkowiak” pozwolił poznać 
mieszkańcom Pruszkowa i okolic histo-
rie osób, które żyją wśród nich. Maciej 
Bochnowski wykonał wiele ciekawych 

zdjęć, a bohaterzy przedstawili swoje  
życie, drogę do sukcesu, doświadczenie, 
przywiązanie do danego miejsca, Są to 
inspirujące opowieści, często wzruszają- 
ce i zawierające osobiste przemyślenia.

Autor projektu „Pruszkowiak” Ma- 
ciej Bochnowski ponownie zawita do 
centrum handlowego Nowa Stacja. Fo-
tograf tym razem postawił na macie-
rzyństwo, czego owocem jest wystawa 
„Lokalne Macierzyństwo”. Celem autora 
jest pokazanie jego różnych wymiarów. 
Bohaterki opowiadają o gorzkich i 
słodkich stronach bycia mamą. Zara-
zem przedstawiają, czym jest dla nich 
macierzyństwo. – Poprosiłem kobiety 
o odpowiedź na to pytanie, żeby po-

kazać, jak różne na każdym etapie tej 
drogi jest macierzyństwo. Z jakimi tru-
dami, bolączkami, a jakimi radościami 
muszą każdego dnia mierzyć się matki. 
Zależało mi, żeby nie były to cukierkowe 
historie – podkreśla Maciej Bochnowski, 
autor wystawy. – Chciałem pokazać to, 
co nieuchwytne. Ten moment, spojrze-
nie, objęcie, przytulenie. To coś, co jest 
kwintesencją tej szczególnej miłości 
między mamą a dzieckiem – dodaje.

Na wystawie „Lokalne Macierzyń-
stwo” pojawi się osiemnaście różnych 
zdjęć. Wernisaż odbędzie się 4 września 
o godz. 19.00 w centrum handlowym 
Nowa Stacja przy ul. Sienkiewicza 19.

Artur Szpuda

Wystawa „Lokalne Macierzyństwo”
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\\\ BRWINÓW  

No, prawie. Radni nadmorskiej 
gminy Trzebiatów nadali jednej 
z mrzeżyńskich ulic nazwę 
Aleja Brwinowska. To owoc 
wieloletniego partnerstwa obu 
gmin.   

W spółpraca gmin zaczęła się 
w 2008 r. U jej podstaw leży 

wspólna historia. W Trzebiatowie sta-
cjonuje jednostka wojskowa pielęgnu-
jąca tradycje 36. Pułku Piechoty Legii 
Akademickiej, który 12 września 1939 r. 
uczestniczył w bitwie pod Brwinowem. 
Żołnierze pod dowództwem płk. Karola 
Ziemskiego starli się ze stacjonującą w 
Pruszkowie 4. Dywizją Pancerną gen. 
Georg-Hansa Reinhardta. Wróg dys-
ponował znacznie większymi siłami i 
ostatecznie mocno wykrwawiony 36 pp 
wycofał się do Puszczy Kampinoskiej. 

Bitwa, choć przegrana, kupiła Warsza-
wie cenny czas na przegrupowanie 
formacji obronnych. W wyniku bitwy 
zginęło 120 polskich żołnierzy, a 200 
zostało rannych. Wielu z nich spoczę-
ło w anonimowych mogiłach. Na cześć 
bohaterów bitwy park miejski w Brwi-
nowie nosi nazwę 36. Pułku Piechoty 
Legii Akademickiej. W pałacu Wierusz-
-Kowalskich, który po walce pełnił rolę 
szpitala polowego, wisi pamiątkowa 
tablica, w mieście stoi również pomnik 
upamiętniający wydarzenie. 

Teraz w ramach partnerstwa gmi-
na Trzebiatów uhonorowała Brwinów. 

Podczas sesji 26 sierpnia trzebiatowscy 
radni nadali tytuł Honorowego Obywa-
tela Miasta Trzebiatów Markowi Wi-
niarskiemu, wieloletniemu samorzą-
dowcowi i kuratorowi pamięci o 36. Puł-
ku Piechoty Legii Akademickiej. Z wnio-
skiem o uhonorowanie Winiarskiego 
wystąpiły Stowarzyszenie Żołnierzy 
Gminy Trzebiatów „Zawsze Wierni” 
oraz Grupa Rekonstrukcji Historycznej 
„Nałęcz”. – Ja tylko robię to, co powinie-
nem robić, ja nie jestem nadzwyczajny, 
po prostu. Piękna uroczystość i nigdy 
się nie spodziewałem, że po tylu latach 
samorządowania, że taka przygoda sa-
morządowa i takie wyróżnienie – nie 
krył wzruszenia Marek Winiarski od-
bierając tytuł. 

Tego samego dnia włodarze obu 
gmin Arkadiusz Kosiński i Józef Domań-
ski oficjalnie odsłonili tablicę z nazwą 
Alei Brwinowskiej w Mrzeżynie. Nazwa-
no tak promenadę stanowiącą główne 

wejście na plażę. Wzdłuż alei umiesz-
czono tablice informacyjne zachęcające 
do odwiedzenia Brwinowa. Licząca 250 
metrów promenada powstałą w 2018 r. 
przy wsparciu gminy Brwinów. 

To nie pierwsza wspólna inicjatywa 
obu gmin. W ubiegłym roku wakacje 
w mrzeżyńskim porcie spędził słynny 
brwinowski fotoplastykon. Regular-
nie odbywają się wymiany młodzieży,  
a w 2008 r. Brwinów wspierał Trzebia-
tów podczas powodzi, kiedy płynąca 
przez miasto rzeka Rega wystąpiła  
z brzegów. 

Karolina Hofman

Brwinów zyskał 
dostęp do morza

Aleja Brwinowska to 250-metrowa promenada biegnąca z centrum miasta  
na plażę 
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\\\ WKD ZWIĘKSZA LIMITY PASAŻERÓW  
Od 1 września wzrosła liczba pasażerów w pociągach Warszawskiej Kolei 
Dojazdowej.  
W związku z zakończeniem wakacji, a więc powrotem do szkół i zakończeniem 
sezonu urlopowego, zarząd WKD zdecydował się podnieść maksymalną liczbę osób 
mogących podróżować kolejką. 
– W ramach prowadzonego bieżącego monitorowania stanu zapełnienia pociągów 
uruchamianych na linii WKD, jak również powrotu dzieci i młodzieży do nauczania 
w szkołach w trybie stacjonarnym, podjęta została decyzja o podwyższeniu limitu 
pasażerów mogących jednocześnie odbywać przejazd w środkach transportu 
publicznego, tj. w pociągach WKD do maksymalnego, aktualnie dopuszczalnego 
poziomu na podstawie obowiązującego Rozporządzenia Rady Ministrów – czytamy 
w komunikacie WKD. 
Dotychczas limit wynosił 150 osób w składach EN100 i 152 osoby w EN97. Obecnie 
do „predatora” może wsiąść 250 osób, zaś do „mrówki” – 252. Oczywiście w pocią-
gach obowiązują dotychczasowe obostrzenia dotyczące zasłaniania ust i nosa oraz 
zachowywania bezpiecznej odległości – po ostatnich zmianach rozporządzenia jest 
to 1,5 metra. 

\\\ REGION 



5NR 95 (3) 2 WRZEŚNIA 2020REKLAMA



6 NR 95 (3) 2 WRZEŚNIA 2020

\\\ PRUSZKÓW  

Władze Pruszkowa podpisały 
umowę na budowę drogi 
gminnej łączącej ulicę 
Piastowską z ulicą Dolną. 
Inwestycja zmieni układ 
drogowy Malich.   

D la mieszkańców i kierowców klu-
czowe znaczenie ma odpowiedni 

układ komunikacyjny, który pozwala 
na bezproblemową komunikację. Samo-
rządy modernizują drogi, uzupełniają 
ubytki, ale także budują nowe ulice. 
Mieszkańcy pruszkowskich Malich na 
rozwiązanie kwestii wyjazdu w kierun-
ku miasta oraz Warszawy czekają od lat. 

Receptą miałaby być budowa łącznika 
ulicy Piastowskiej z ulicą Dolną.

W tym roku pruszkowski magistrat 
ogłosił przetarg na realizację inwesty-
cji. Życie pokazuje jednak, że dopóki 

umowa nie jest podpisana, nie moż-
na być niczego pewnym. W ubiegłym 
tygodniu władze miasta wykonały 
znaczący krok w stronę budowy dro-
gi gminnej łączącej ulicę Piastowską z 
ulicą Dolną. Prezydent Paweł Makuch 
i zastępca prezydenta Konrad Sipiera 
podpisali umowę z firmą, która zajmie 
się realizacją zadania. Chodzi o odcinek 
drogi o długości 320 metrów. Będzie 
on wyposażony w jezdnię o szeroko-
ści 6 metrów o nawierzchni asfaltowej, 
chodniki, ścieżkę rowerową, kanalizację 
deszczową oraz oświetlenie. W ramach 
zadania konieczna będzie przebudo-

wa skrzyżowania z drogą wojewódz- 
ką 719.

Łącznik usprawni ruch. – Po zakoń-
czeniu inwestycji powstanie zupełnie 
nowy układ drogowy, który umożliwi 
mieszkańcom bezpieczny wyjazd z Ma-
lich, a tym samym przyczyni się do od-
ciążenia ul. Sadowej oraz skrzyżowania 
ul. Wysokiej z ul. Partyzantów – podkre-
ślają urzędnicy.

Koszt zadania to ponad 4,6 mln zł.  
Z Funduszu Dróg Samorządowych na  
ten cel miasto pozyskało blisko 2,5 mln 
złotych.

Artur Szpuda

AKTUALNOŚCI

\\\ PRUSZKÓW  

Władze Pruszkowa chcą 
przeniesienia prawa własności 
budynku przy al. Armii 
Krajowej 46. Uchwała w tej 
sprawie miała być podjęta 
podczas ostatniej sesji, którą... 
przeniesiono.  

O planach zmiany lokalizacji prusz-
kowskiego magistratu pisaliśmy 

kilkukrotnie. Władze miasta podkre-
ślają, że obecny urząd jest niefunk-
cjonalny, a jego remont wiązałby się z 
ogromnymi kosztami. Efekt mógłby nie 
być w pełni zadowalający. Mówiło się, 
że urząd zostanie przeniesiony do bu-

dynku Centrum Kultury i Sportu. Kilka 
miesięcy temu pojawiła się opcja zlo-
kalizowania magistratu przy al. Armii 

Krajowej 46. Tam powstanie budynek, 
za którego realizację odpowiada To-
warzystwo Budownictwa Społecznego 
„Zieleń Miejska”.

Władze miasta, wraz z częścią rad-
nych, obserwowały postępy inwestycji 
i z bliska oceniały obiekt. Budynek ma 
być funkcjonalny i nowoczesny, co po-
zwoli na rozwój obsługi mieszkańców. 
Ponadto obiekt zlokalizowany jest w 
centrum miasta. Niedaleko jest staro-
stwo powiatowe, 200 metrów dzieli 
go od parkingu miejskiego, blisko kilo-
metr od dworców PKP i WKD. Od kilku 
miesięcy miasto prowadzi rozmowy ze 
spółką TBS na temat nabycia budynku 
w drodze zamiany. Miasto zakłada prze-
kazanie na rzecz spółki kilku działek, 

które zostaną przeznaczone pod bu-
downictwo mieszkaniowe. Ich wartość 
to ponad 10 mln zł. Z kolei budynek przy 

al. Armii Krajowej wyceniono na 22,8 
mln zł. Różnica w wartości nieruchomo-
ści zostanie wyrównana ekwiwalentną 
dopłatą.

Kwestia bezprzetargowego prze-
niesienia prawa własności budynku 
miała mieć miejsce podczas XXVI sesji 
Rady Miasta, która odbyła się 27 sierp-
nia. Do tego jednak nie doszło. Dyskusja 
nad raportem o stanie gminy pochłonę-
ła wszystkich. Radni nie udzielili prezy-
dentowi Pawłowi Makuchowi wotum 
zaufania. Po dyskusji, głosowaniu nad 
wotum i absolutorium, a także przy-
jęciu uchwał w sprawie zasad i trybu 
korzystania z targowisk miejskich 
oraz dochodów gromadzonych na wy-
dzielonych rachunkach w jednostkach 
budżetowych, radni podjęli decyzję o 
przeniesieniu dalszej części sesji. Pierw-
sza trwała ponad siedem godzin. Druga 
odbędzie się 2 września o godz. 17.00. 
Wtedy radni będą dyskutować nad kwe-
stią bezprzetargowego przeniesienia 
prawa własności budynku przy Armii 
Krajowej. Z pewnością temat zostanie 
dokładnie przeanalizowany.

\\\   Nowoczesny urząd
Powierzchnia budynku wynosi 

2300 m2. Obiekt przy Armii Krajowej 
zostanie wyposażony w podziemny 
parking na 52 samochody. Na parte-
rze miałby znaleźć się wydział obsługi 
mieszkańca, a także miejsce do zabawy 
dla dzieci, pokój dla matki i dziecka. Bu-
dynek będzie wyposażony m.in. w sieć 
światłowodową, klimatyzację, techno-

logię gospodarowania wód opadowych  
i ich ponownego wyposażenia, instala-
cja elektryczna zostanie przygotowana 

pod ewentualny montaż paneli foto-
woltaicznych. Gotowy obiekt zostanie 
sprzedany miastu w drugiej połowie 
2021 roku. Od razu będzie możliwa 
przeprowadzka urzędu.

Przeniesienie urzędu stało się 
przedmiotem dyskusji. Rozpatrywano 
kilka rozwiązań, ale odrzucono budo-
wę od podstaw. – Proces budowy no-
wej siedziby od podstaw jest procesem 
wieloletnim, wymagającym znacznych 
nakładów finansowych do poniesienia 
w krótkim czasie. Ponadto miasto nie 
posiada w tak dobrej lokalizacji dział-
ki nadającej się pod budowę nowego 
urzędu. Jednocześnie w obecnej trudnej 
sytuacji finansów publicznych i przewi-
dywanych spadków dochodów gminy, 
mogą przez wiele lat okazać się niemoż-
liwym do zrealizowania plany budowy 
nowego urzędu od podstaw – napisano 
w uzasadnieniu uchwały dotyczącej 
przeniesienia praw nieruchomości przy 
Armii Krajowej 46.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Budynek przedmiotem zamiany

Budynek przy Armii Krajowej

Obecna siedziba urzędu

Miasto przekaże  
na rzecz spółki 

kilka działek, które 
zostaną przeznaczone 

pod budownictwo 
mieszkaniowe

Krok w stronę budowy drogi

Inwestycja obejmuje budowę łącznika ulic Piastowskiej i Dolnej
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Mieszkańcy 
pruszkowskich Malich 
na rozwiązanie kwestii 

wyjazdu w kierunku 
miasta oraz Warszawy 

czekają od lat

\\\ KAŁUŻE PEŁNE BLACH  
To zjawisko pojawia się regularnie 
jak w zegarku. Po każdej większej 
ulewie media społecznościowe wy-
pełniają informacje o zgubionych lub 
znalezionych tablicach rejestracyj-
nych.  
Miniony weekend upłynął pod znakiem 
ekstremów pogodowych. Przemieszcza-
jące się nad Polską fronty burzowe przy-
niosły ze sobą gwałtowne i intensywne 
opady deszczu. To z kolei zaowocowało 
zalaniem ulic tam, gdzie sieć kanalizacyj-
na nie nadążała z odbiorem wody. Kilka 
takich miejsc doskonale znamy – duże 
rozlewisko tworzy się np. w Alejach Je-
rozolimskich na wjeździe do Pruszkowa, 
z kolei w Grodzisku w ostatnią niedzielę pod wodą znalazła się m.in. ul. Montwiłła. 
Po każdych poważniejszych opadach w mediach społecznościowych można zaobser-
wować powtarzający się trend. „Zgubiono tablice rejestracyjne WPR...”, „Znaleziono 
tablice WGR...” – takich postów tylko w niedzielę i poniedziałek pojawiło się na 
lokalnych kilkadziesiąt.  
Co więc możemy zrobić w takiej sytuacji? Na początek starajmy się do niej nie 
dopuścić. Zaczepy do tablic zazwyczaj są wykonane z niezbyt trwałego plastiku, 
który zwyczajnie nie wytrzyma naporu wody. Rozsądniejszym rozwiązaniem 
będzie przykręcenie tablic śrubami. Kolejny krok to zdjęcie nogi z gazu. Im wolniej 
przejedziemy przez rozlewisko, tym mniejszy będzie napór wody i unikniemy 
niepotrzebnego kłopotu. 
Co jednak zrobić, kiedy już stracimy tablice? Jeśli upłynęło niewiele czasu i wiemy, 
gdzie mogliśmy je zgubić, istnieje duża szansa, że nasze „blachy” wciąż tam są.  
W przypadku, kiedy minął już dłuższy czas, tablice mogły trafić do strażników 
miejskich. Wówczas po odbiór należy zgłosić się do siedziby straży z dowodem 
rejestracyjnym. Jeśli jednak i tam nie znajdziemy naszych rejestracji, należy jak 
najszybciej zgłosić się do wydziału komunikacji. Tam wypełnimy oświadczenie  
o zgubieniu tablic i otrzymamy rejestracje zastępcze do czasu wyrobienia dupli-
katów (co zwykle trwa od 4 do 7 dni). Pamiętajmy, że jazda bez kompletu tablic to 
wykroczenie, za które możemy otrzymać nawet 500 zł mandatu. 

\\\ REGION 
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Wójt Gminy Nadarzyn zawiadamia, że na urzędowych tablicach ogłoszeń oraz 
na stronach internetowych urzędu został zamieszczony wykaz nieruchomości, 
stanowiących drogę wewnętrzną, przeznaczonych do wydzierżawienia w trybie 
bezprzetargowym. 

DAM PRACĘ 

Prężnie rozwijająca się firma  
w branży chłodniczej poszukuje  
kandydata na stanowisko Handlowca. 
Opis stanowiska • pozyskiwanie nowych 
klientów • przygotowywanie ofert 
cenowych • przyjmowanie zamówień; 
Wymagania • wykształcenie techniczne 
• umiejętność pracy w zespole  
• czynne prawo jazdy kategorii B;  
Miejsce pracy – Piaseczno  
ewa@aer-serwis.pl

Norwa Plants Sp. z o.o. w Piasecznie 
zatrudni Panie do rozmnażania roślin. 
Mile widziane doświadczenie w pracach 
manualnych. Praca siedząca przy użyciu 
skalpela i pęset. Szkolenie dla osób  
bez doświadczenia. Umowa o pracę, 
pełny etat 7.00-15.00. Tel. 22 756 20 65 
poniedziałek-piątek 8.00-14.00

Zatrudnię operatora minikoparki  
oraz pracownika fizycznego do prac  
w energetyce. Tel. 668 461 868 

Firma Produkcyjna z Tarczyna poszukuje 
Magazyniera, Montażystę Opraw Oświet-
leniowych oraz Pracownika Produkcji. 
Tel. 695 108 833 

Pracownika ochrony w szkole  
w okolicach Piaseczna w godz. 08-16 
wiek do 60 lat. tel. 603 454 131,  
607 212 383

Piekarnia Łazy gm. Lesznowola zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Pracownik prac elewacyjnych  
i wykończeniowych tel. 785 199 183 

Firma ogrodnicza zatrudni  
doświadczonych ogrodników, praca cały 
rok, tel. 505 075 670 

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Hydroizolacje bitumiczne: dachy,  
tarasy, balkony tel. 603 896 888 

Szukasz opiekunki? Zapisz dziecko  
do świetlicy PoDzwonku.pl Przywozimy.  
tel. 508285815

Garderoby, szafy, zabudowy kuchenne, 
meble na wymiar tel. 723 533 233 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

FRESH profesjonalne sprzątanie biur  
i mieszkań, faktury tel. 507 855 859

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana szyb  
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

KOMPLEKSOWE REMONTY  
I WYKOŃCZENIA, MALOWANIE  
ELEWACJI TEL. 793 554 530 

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Ogrodnicze, oczyszczanie działek,  
wywóz gałęzi 519 874 891

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864

Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Piaskowanie, dojazd, malowanie  
proszkowe 504 216 488

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Mixokret, posadzki betonowe.  
501 019 217 

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Docieplanie Budynków 795 96 96 96 

Więźby, konstrukcje dachowe  
501 019 217

Naprawa- pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721

Ocieplanie budynków Tel. 507 768 230

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Tynki maszynowe 533125444

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581  

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214   

SPRZEDAM  

Drewno kominkowe, opałowe,  
każda ilość, tanio, tel. 502 544 959 

Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 727-07-00

KUPIĘ  

Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418

NAUKA

Angielski korepetycje, Piaseczno  
i okolice, tel.502 035 000

Pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, 
techniki szkolne, pamięć itp.).  
Dyplomowany terapeuta. Z dojazdem 
do domu Państwa dziecka. Możliwość 
zajęć on-line. Zapraszam do kontaktu 
509685111

Jęz. niemiecki tel. 503 701 378

Matematyka tel. 664 438 144

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup skuterów całych i powypadkowych. 
tel. 510 210 692

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2002-2020r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Mitsubishi Lancer Sportback 2010  
stan bdb – 27 tys. tel. 789 100 600 

Toyota Land Cruiser 2001 4x4  
OFF ROAD idealna na wyprawy  
– 45 tys. tel. 789 100 600   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Wynajmę pomieszczenie pod stację  
kontroli pojazdów, warsztat sam.  
lub inne w Piasecznie 602302494

Wynajmę mieszkanie 2 pokojowe (45m2) 
z pełnym wyposażeniem (meble, AGD, 
RTV, naczynia) + miejsce postojowe - 
1500 zł + czynsz + prąd. Dobra lokalizacja 
- PIASECZNO, tel. 509 077 417

Pawilon 28m2, „Pod Kopułą” Piaseczno, 
Szkolna 509 867 238

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 

Dom 2-pokojowy, tel. 698 896 421

Pokój 2 i 3-osobowy, tel. 698 896 421          

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Całoroczny dom z działką na terenie  
Żywieckiego Parku Krajobrazowego  

350 tys. Kontakt 789 100 600             

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

TOWARZYSKIE

Poznam Panią 52-62 lat tel. 513 612 152

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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